
   

 
 

 
ZAPISNIK 

194. sjednice Znanstvenoga vijeća Instituta za filozofiju koja je 
održana putem Microsoft Teamsa 

u ponedjeljak, 1. ožujka 2021. s početkom u 10.30 sati. 
  
  
Prisutni: dr. sc. Luka Boršić, viši znanstveni suradnik; dr. sc. Tomislav Bracanović, 
viši znanstveni suradnik; dr. sc. Dušan Dožudić, znanstveni suradnik; dr. sc. Pavel 
Gregorić, znanstveni savjetnik; dr. sc. Viktor Ivanković, asistent, predstavnik 
suradnikâ; dr. sc. Filip Grgić, znanstveni savjetnik u trajnom zvanju; dr. sc. Tvrtko 
Jolić, znanstveni suradnik; dr. sc. Boris Kožnjak, viši znanstveni suradnik; dr. sc. 
Srećko Kovač, znanstveni savjetnik u trajnom zvanju;  dr. sc. Martino Rossi Monti, 
znanstveni suradnik; dr. sc. Ivana Skuhala Karasman, viša znanstvena suradnica; dr. 
sc. Matej Sušnik, znanstveni suradnik; dr. sc. Petar Šegedin, viši znanstveni 
suradnik; dr. sc. Dario Škarica, znanstveni savjetnik; dr. sc. Marie-Élise Zovko, 
znanstvena savjetnica u trajnom zvanju; dr. sc. Jure Zovko, znanstveni savjetnik u 
trajnom zvanju  
Odsutni: dr. sc. Davor Pećnjak, znanstveni savjetnik (isprika) 
  
Predsjednik ZV-a dr. sc. Filip Grgić konstatira da postoji kvorum.   
Predsjednik ZV-a predlaže sljedeći dnevni red:   
  

1. Ovjera zapisnika 193. sjednice Znanstvenoga vijeća, 
2. Obavijesti ravnatelja, 
3. Izmjene i dopune Pravilnika o dodatnim uvjetima za izbor na znanstvena radna 

mjesta, 
4. Izmjene i dopune Pravilnika o uvjetima za reizbor na znanstvena radna mjesta, 
5. Izbor članova Etičkog povjerenstva, 
6. Prijedlog Povjerenstva za izdavačku djelatnost za pokretanje novoga 

nakladničkog niza, 
7. Obavijest o dodjeli nagrade za logiku „Juraj Dragišić“, 
8. Razno. 

 
 
Predloženi dnevni red prihvaćen je jednoglasno.  
  
 
 
 



   

 
 

Ad 1. Ovjera zapisnika 193. sjednice Znanstvenog vijeća 
 
Zapisnik 193. sjednice ZV-a održane 29. siječnja 2021. godine  jednoglasno je 
prihvaćen. 
 
Ad. 2. Obavijesti ravnatelja 
 

 1. veljače 2021. počinje mandat pomoćnika ravnatelja Filipa Grgića 
 1. veljače 2021. objavljen je natječaj za dodjelu nagrada za najbolje studentske 

radove; 
 2. veljače 2021. poslana je kandidatura Srećka Kovača za člana UO HrZZ  
 12. veljače 2021. stigla je odluka MZO o financijskoj potpori izdavanju knjige 

Elza Kučera 
 19. veljače 2021.  D. Pećnjak dostavio je zahtjev za pokretanje postupka reizbora 

na znanstveno radno mjesto znanstvenog savjetnika  
 15. veljače 2021. poslana je prijava I. Skuhala Karasman na natječaj HrZZ Projekt 

razvoja mladih istraživača – izobrazba novih doktora znanosti 
 26. veljače 2021. završen je postupak provjere fiskalne odgovornosti, ispunjen 

upitnik Ministarstva i poslana Izjava 
 dobili smo obavijest od MZO da će se tijekom ove godine zaprimati prijedlozi za 

naknadu štete nastale u potresu na koji ćemo poslati svoj prijedlog, u procesu je 
priprema dokumentacije 

 nastavlja se nejasna i netransparentna praksa provođenja programskog 
financiranja; iz MZO traže da pošaljemo račune mjesec dana unaprijed te je 
nejasno na koji način i kada će se odvijati programsko financiranje u 
budućnosti 

 tužna vijest, preminuo je suprug kolegice dr. sc. Erne Banić-Pajnić, sprovod je 
sutra u 10:40 sati na Krematoriju 

 
Nema rasprave. 
 
Ad. 3.  Izmjene i dopune Pravilnika o dodatnim uvjetima za izbor na znanstvena 
radna mjesta 
 
Predsjednik ZV-a otvara raspravu i daje riječ predlagaču odnosno ravnatelju. 
 
Ravnatelj navodi kako su prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika izradili on i Filip Grgić 
te je poslan na čitanje Povjerenstvu za kvalitetu koje je dalo svoje primjedbe te su one 
uvrštene u prijedlog koji je poslan među materijalima za sjednicu. 



   

 
 

Najznačajnije novosti koje bi se uvele ovim prijedlogom su: 
 obveza predaje petogodišnjeg plana rada koji uključuje podroban (min. 1000 

riječi) plan istraživanja hrvatske filozofije koji bi pristupnici koji uđu u uži izbor 
izložili Znanstvenom vijeću u kraćem predavanju 

 precizirani su uvjeti u članku 5: navedene su baze u kojima objavljeni članci 
moraju biti indeksirani te navedeno sudjelovanje na projektu koji financira 
Hrvatska zaklada za znanost ili na međunarodnom znanstvenom projektu. 

 
U raspravi sudjeluju: J. Zovko, T. Jolić, P. Gregorić, F. Grgić, P. Šegedin, L. Boršić, V. 
Ivanković, T. Bracanović. 
Nakon rasprave predsjednik ZV-a moli sve članove koji imaju prijedloge izmjena da u 
roku od tjedan dana pošalju amandmane s konkretnim prijedlozima izmjena koji će se 
razmotriti te uvrstiti u konačan prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika, o čemu će se 
raspravljati na sljedećoj sjednici.  
Zaključuje raspravu. 
 
Ad. 4. Izmjene i dopune Pravilnika o uvjetima za reizbor na znanstvena radna 
mjesta 
 
Predsjednik ZV-a otvara raspravu i daje riječ predlagaču odnosno ravnatelju. 
 
Ravnatelj navodi kako su prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika izradili on i Filip Grgić 
te je poslan na čitanje Povjerenstvu za kvalitetu koje je dalo svoje primjedbe te su one 
uvrštene u prijedlog koji je poslan među materijalima za sjednicu. 
Intencije izmjena ovog Pravilnika slične su prethodnome, s nešto blažim uvjetima jer 
se radi o reizboru.  
Precizirani su uvjeti koji se tiču objavljenih broja radova u određenim časopisima i 
broja radova koji se bave hrvatskom filozofijom te sudjelovanja na međunarodnim 
projektima. 
Precizirano je i bodovanje koje je usklađeno s planom novog ustrojstva prema 
odsjecima koje je u pripremi. 
 
U raspravi sudjeluju:  T. Jolić, T. Bracanović, F. Grgić, S. Kovač, M.-É. Zovko, I. S. 
Karasman, V. Ivanković, L. Boršić, F. Grgić.  
Nakon rasprave predsjednik ZV-a moli sve članove koji imaju prijedloge izmjena da u 
roku od tjedan dana pošalju amandmane s konkretnim prijedlozima izmjena koji će se 
razmotriti te uvrstiti u konačan prijedlog izmjena i dopuna Pravilnika, o čemu će se 
raspravljati na sljedećoj sjednici. 
Zaključuje raspravu. 



   

 
 

Ad. 5. Izbor članova Etičkog povjerenstva 
 
Predsjednik ZV-a obavještava da je istekao dvogodišnji mandat članovima Etičkog 
povjerenstva i podsjeća kako se za člana Etičkog povjerenstva može izabrati bilo koji 
zaposlenik Instituta, ne mora biti član Znanstvenog vijeća. Moli članove da daju svoje 
prijedloge. 
 
I. S. Karasman predlaže M. Marinić Čuljak i T. Jolića. 
T. Jolić prihvaća kandidaturu. 
L. Boršić predlaže P. Gregorića koji kandidaturu ne prihvaća. 
I. S. Karasman predlaže D. Dožudića koji prihvaća kandidaturu. 
 
Predsjednik ZV-a otvara glasanje. 
Prijedlog je usvojen jednoglasno. 
ZV donosi Odluku o imenovanju Etičkog povjerenstva u sastavu: T. Jolić, D. Dožudić i 
M. Marinić Čuljak. 
 
Ad. 6. Prijedlog Povjerenstva za izdavačku djelatnost za pokretanje novoga 
nakladničkog niza 
 
Predsjednik ZV-a moli predstavnika Povjerenstva za izdavačku djelatnost da predstavi 
prijedlog. 
L. Boršić u ime povjerenstva predstavlja prijedlog da se pokrene niz džepnih izdanja 
sličnih onima u kojima su se izdavala uređena predavanja održavana povodom Dana 
instituta. U ovom nizu bi se osim tih predavanja mogli objavljivati i razni drugi 
rukopisi, o izdavanju kojih bi odlučivalo Povjerenstvo za izdavačku djelatnost. 
Ostaje pitanje naziva tog niza za koje se traže prijedlozi. Moli članove ZV da pošalju 
prijedloge naziva. 
 
Predsjednik ZV-a otvara raspravu. 
U raspravi sudjeluju: I. S. Karasman, T. Bracanović, M.-É. Zovko, F. Grgić, L. Boršić. 
 
Zaključeno je da ovakav niz ne bi trebao biti tematski određen. Članovi su zamoljeni 
da predlagaču pošalju ideje za naziv niza.  
Predloženo je Povjerenstvu za izdavačku djelatnost da provjeri treba li mijenjati 
Pravilnik o izdavačkoj djelatnosti. 
Predsjednik ZV- a otvara glasanje o tome da li da se pokrene izdavanje takvog niza te 
da dalje odlučuje Povjerenstvo za izdavačku djelatnost. 
Rezultat glasova je 15 ZA, 1 PROTIV. 
Prijedlog je prihvaćen većinom glasova. 



   

 
 

Ad. 7. Obavijest o dodjeli nagrade za logiku „Juraj Dragišić“ 
 
Predsjednik ZV-a daje riječ dr. sc. S. Kovaču. 
Radi se o nagradi za logiku „Juraj Dragišić“ koju je Institut organizirao po drugi put, u 
suradnji s Hrvatskim logičkim udruženjem i Centrom za logiku i teoriju odlučivanja 
Sveučilišta u Rijeci. 
Dodjela se prvo održava na nacionalnim razinama, a globalno se objedinjuje u sklopu 
organizacije kongresa UNILOG koji se održava svake tri godine. 
Obavijest o tome nalazi se i na web stranici Instituta. 
O dodjeli nagrade odlučivalo je peteročlano povjerenstvo u sastavu: Tajana Ban 
Kirigin, Nenad Smokrović, Majda Trobok, Tin Perkov i Srećko Kovač. 
Zaprimljena su 3 izvrsna rada iz logike. 
Nagradu je dobio Zvonimir Šikić za članak „Kneale's natural deductions as a noational 
variant of Beth's tableaus“. 
Pobjednik dobiva naše izdanje zbornika o Jurju Dragišiću i zbirku članaka te izlaže 
svoj rad na samom Kongresu UNILOG gdje se bira jedan pobjednički rad. Predviđeno 
je da će se održati na Kreti iduće godine. 
Svi radovi koji su nagrađeni na nacionalnoj razini bit će objavljeni u časopisu Logica 
Universalis.  
Organizacija dodjele ove nagrade potiče na bavljenje logikom u Hrvatskoj, pa bi bilo 
dobro da se malo više uključe i filozofi; ove godine prijavljeni su bili samo 
matematičari.  
Pobjednik će održati online predavanje. 
 
Ad. 8.  Razno 
 
Predsjednik ZV-a otvara točku dnevnog reda i daje riječ L. Boršiću. 
L. Boršić obavještava da će uskoro stići poziv za sudjelovanje u Ljetnoj školi, koju ove 
godine organiziraju I. S. Karasman i L. Boršić s temom o filozofskom kanonu i 
problemima povezanima s njim. S obzirom na situaciju, izgleda da će se i ove godine 
održavati u online  formatu, ali o svim tim detaljima uskoro šaljemo obavijest.  
 
I. S. Karasman podsjeća članove ZV-a da se idući ponedjeljak slavi Međunarodni dan 
žena te poziva da se priključe predavanju kolegice iz Argentine Natalie Soledad Strok 
koje tom prilikom organizira Centar za istraživanje žena u filozofiji. Predavanje o 
engleskoj filozofkinji Anne Conway održat će se putem MS Teamsa s početkom u 13 
sati. Toga dana zaposlenice Instituta radit će skraćeno, do 12 sati. 
 
T. Bracanović obavještava da je izvršena prijava na „match-making site“ programa 
CHANSE, preko kojega se nalaze potencijalna partnerstva na projektima. 



   

 
 

Stigla je i povratna informacija sa Sveučilišta Karlstad iz Švedske o tome da traže 
četvrtog partnera na projektu.  Prvi sastanak o tome održat će se danas u 15 sati u 
kojem će sa strane Instituta sudjelovati T. Jolić, V. Ivanković i T. Bracanović. 
 
D. Dožudić podsjeća da je godišnja konferencija Instituta trebala biti održana prošle 
godine, ali je zbog cijele situacije odgođena za kraj lipnja ove godine i trebala bi  se 
poklopiti s obilježavanjem Dana instituta.  
U početku, kada smo objavili datum održavanja stigle su 3 prijave i do danas nema 
novih prijava. Poziva članove Instituta da se prijave. Novi rok za prijavu je 1. svibnja 
2021. godine. 
 
Predsjednik ZV-a zaključuje sjednicu i podsjeća da u 13 sati počinje zajednička 
sjednica s Upravnim vijećem putem ovog istog linka.   
 
Dovršeno u 12:30. 
 
 
 
Zapisničar                                                                         Predsjednik Znanstvenog vijeća 
 
 
Darija Velan                                                                        Dr. sc. Filip Grgić 
 
 
 
  



   

 
 

 
 
Nakon što su se članovima ZV-a u 13:00 sati priključili i članovi UV-a, prof. dr. sc. Ivan 
Koprek, dr. sc. Ana Butković, dr. sc. Marko Tadić, dr. sc. Martino Rossi Monti i dr. sc. 
Ivana Skuhala Karasman, nastavljena je zajednička 194. sjednica Znanstvenog i 2. 
sjednica Upravnog vijeća Instituta za filozofiju. 
 Prof. dr. sc. Ivan Koprek nastavio je vođenje 2. sjednice UV-a i pozdravio sve 
prisutne te konstatirao kvorum za donošenje pravovaljanih odluka. 
 
Predložen je sljedeći dnevni red: 

1. Ovjera zapisnika 1. sjednice Upravnog vijeća od 28. siječnja 2021. godine; 
2. Izvještaj Ravnatelja Instituta za filozofiju za 2020. godinu; 
3. Razno. 

 
Predloženi dnevni red prihvaćen je jednoglasno. 
 
Ad 1.  Ovjera zapisnika 1. sjednice UV-a održane  28. siječnja 2021. 
 
Zapisnik 1. sjednice Upravnoga vijeća Instituta održane 28. siječnja 2021. prihvaćen je 
jednoglasno. 
 
Ad. 2. Izvještaj Ravnatelja Instituta za 2020. godinu 
 
Ravnatelj je prezentacijom izvijestio o radu Instituta u 2020. godini. Posebno se 
osvrnuo na strukturu zaposlenika na Institutu glede radnog mjesta i zvanja, naglasivši 
potrebu za zapošljavanjem novih znanstvenika. Nadalje, spomenuo je da su Institutu 
nešto povećana sredstva za programsko financiranje što odražava sve bolju 
znanstvenu produkciju zaposlenika Instituta te je ujedno pohvalio i znanstvenike koji 
su u 2020. godini još imali bolju znanstvenu produkciju nego prethodne godine. 
Nabrojani su svi projekti Hrvatske zaklade za znanosti kao i unutarinstitutski koji se 
trenutačno odvijaju na Institutu. Naposljetku, ravnatelj je u svojem izvještaju 
spomenuo probleme koji su globalna pandemija bolesti COVID-19 i potresi uzrokovali 
Institutu i njegovu uobičajenom funkcioniranju. 
 
Nakon prezentacije nije bilo rasprave. 
 
Predsjednik UV-a pozvao je na glasanje. 
Ravnateljev izvještaj je prihvaćen jednoglasno. 
 
M. Tadić pohvaljuje izvještaj ravnatelja. 



   

 
 

 
Ad. 3. Razno 
 
I.S. Karasman poziva članove UV-a da se idući ponedjeljak priključe predavanju 
kolegice iz Argentine Natalie Soledad Strok koje povodom Međunarodnog dana žena 
organizira Centar za istraživanje žena u filozofiji. Predavanje o engleskoj filozofkinji 
Anne Conway  održat će se putem MS Teamsa s početkom u 13 sati.  
 
Predsjednik UV- a zaključuje sjednicu i zahvaljuje svima. 
 
Sjednica Upravnoga i Znanstvenog vijeća završila je u 13:15. 
 
 
Zapisničar:       Predsjednik Upravnog vijeća 
 
 
 
Darija Velan       Prof. dr. sc. Ivan Koprek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


